



ကညီပိတ်မုန်ကရ၊ဆာထာန်သဗဲယုန်ဒီးမုန်တြီကီရုန်ကမျာ်လၢတၢ်ယုထီၣ်
ပယီၤသုးကထုးကွံာ်အသးလၢအလီၢ်ကဝီၤပူၤဒီးပတုာ်တၢ်ဒုးတၢ်ယၢ်တဘျီယီ

မုန်နံၤ-၇သီ,လၢယနူၤအါရံၤ၂၀၂၁

ကညီပိတ်မုန်ကရ၊ဆာထာန်သဗဲယုထီၣ်လၢပယီၤသုးကထုးကွံာ်အသးကလၢဒီးကပတုာ်ကွံာ်တၢ်တုထီၣ်ကျဲတၢ်တီၢ်ကျဲၤလၢအဟီၣ်ကဝီၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. ပယီၤသုးမုန်အံၤမၤပျံၤမၤဖုးဘၣ်ကမျာ်အတၢ်ပူၤဖျဲးဒီးတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢတဖၣ်ထီၣ်န့ၣ်လီၤ. ကညီပိတ်မုန်ကရ၊ဒီးပုၤအဂုာ်အဂၤလၢအအိၣ်မူဘၣ်လၢကီၢ်ပယီၤအပူၤအံၤသ့ၣ်ညါညီန့ၣ်ပယီၤသုးအတၢ်မၤအာသအုးသပွဲၤတဖၣ်အံၤန့ၣ်လီၤ. ပယီၤသုးအတၢ်မၤပျံၤမၤဖုးအံၤဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်မၤဟးဂီၤပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ကညီပိတ်မုန်ကရ၊ဆာထာန်သဗဲယုထီၣ်လၢပယီၤသုးကထုးကွံာ်အသးတဘျီယီဒီးတၢ်ကပတုာ်ကွံာ်ပယီၤသုးအကဘီယုဖိဟးဆုၣ်ကွံာ်ဟ့ၣ်တၢ်တဖၣ်လၢသဝီပူၤန့ၣ်လီၤ.

ဖဲလၢဒိၣ်စ့ဘၣ်၃၀သီ, ၂၀၂၀ နံၣ်အံၤ, သဝီဖိတဖၣ်အတၢ်ဟ်ဖျါထီၣ်သးထီၣ်ပယီၤသုးအတၢ်ဟဲအါထီၣ်လၢလီၢ်ကဝီၤအပူၤအံၤမုန်ဝဲတၢ်သၢဘျီတဘျီလၢလူၤသိကီၢ်ဆၣ်, မုန်တြီကီရုန်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢယနူၤအါရံၤ၆သီ, ၂၀၂၁ နံၣ်အပူၤ, သဝီဖိအါန့ၣ်တကထီၣ်ဂၤလၢသဝီ၃၀ဖျါဟ်ဖိထီၣ်ဒီးထီၣ်ပယီၤသုးအတၢ်ဟံးန့ၣ်အါထီၣ်တၢ်လီၢ်ဒီးတၢ်မၤဟးဂီၤပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်တဖၣ်လၢတၢ်လီၢ်ခံတီၤန့ၣ်လီၤ.

အဝဲသ့ၣ်ယုထီၣ်ဝဲဒၣ်လၢပယီၤသုးကပတုာ်ကွံာ်အတၢ်ဘျီလီၤကျိၣ်စ့လၢကညီပိတ်မုန်ကဝီၤအပူၤဒီးထံရှုၣ်ကီၢ်သဲးတၢ်ဂုၢ်ကီၢ်အံၤတၢ်ကဘျီရဲအီၤလၢတၢ်မုန်တၢ်ခုၣ်အပူၤဒီးတဘၣ်မုန်လၢတၢ်မၤအါထီၣ်သုးလၢအဟီၣ်ကဝီၤအပူၤဘၣ်. အဝဲသ့ၣ်ယုထီၣ်စ့ၢ်ကီၢ်ဝဲလၢခုၣ်အဲၣ်ယုၣ်ကညီဒီးကလုာ်စၢဖိၣ်ကရ၊ခိၣ်နၢ်တဖၣ်, ဘီမုန်စၢဖိၣ်ကရ၊ ဒီးထံဂုၤကီၢ်ဂၤတဝါတဖၣ်လၢကဟံးထီၣ်စၢဂုၤဝီလၢအဝဲသ့ၣ်တၢ်ယုထီၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပယီၤသုးအတၢ်ထီၣ်ဒုးကဒါက့ၤတၢ်အသီတဘျီအံၤဒုးအိၣ်ထီၣ်ပုၤလီၢ်အိၣ်ကမ့ၢ်အါန့ၣ်(၃၀၀၀)ဂၤန့ၣ်လီၤ. ထံကီၢ်ဒီးတဘျီတၢ်ပတုာ်တၢ်ခး(NCA)လၢကညီဒီးကလုာ်စၢဖိၣ်ကရ၊ဆဲးလီၤအမံၤအံၤအိၣ်ထီၣ်စးထီၣ်လၢ(၂၀၁၅)နံၣ်လံၤဘၣ်ဆၣ်ပယီၤသုးအံၤမၤဟးဂီၤကွံာ်လံာ်ယံးယၢ်အံၤတလီၢ်လီၢ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်တၢ်ဟဲအါထီၣ်သးလၢလီၢ်ကဝီၤအံၤအပိခးလီၤဝဲကျိၣ်ဖးဒိၣ်တဖၣ်, ခးနါစိၤသဝီဖိ

တဖန်ဒီး ဟးကွါရူသုဉ်တၢ်လၢ ကဘီယူဖိလၢကမျါတၢ်လီၢ်တဖန်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤ ငှးအိၣ်ထီၣ် တၢ် ပျံၤတၢ်ဖုးလၢ သဝီဖိတဖန်အကျါသတးဒီး အဝဲသ့ၣ်ကတိၤဖျါထီၣ် တၢ်လၢယုထီၣ်တၢ်တီၢ်တြါဒီး တၢ် မှ်တၢ်စုၣ်န့ၣ်လီၤ. ပယီၤသုးပၣ်ဖျါထီၣ်အသးတလီၢ်လီၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်တဟ်ကဲကညီကမျါတဖန် ဒီး ပှၤ အိၣ်လၢထံကီၢ်အံၤအပူၤတဖန်အံၤဘၣ်. တၢ်ဆၢကတီၢ်တုၤယီၤလံ လၢထံဂုၤကီၢ်ဂၤတဝၢတဖန် ကတူၢ်လိာ်လၢပယီၤသုးအံၤဟူးဂဲၤဒ်ထံဂုၤကီၢ်ဂၤပှၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်အတီၤပတီၢ်တသ့ဘၣ်ဒီးတၢ်က ဘၣ်မၤကတၢ်ကွံာ်အဝဲသ့ၣ်တၢ်မၤဟးဂီၤကမျါခွဲးယၢ်တဖန်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲပမၤသကိးတၢ်လၢ ဟီၣ်ခိၣ်ဒီဘၣ်လၢ ပကကၢၤယၢ် ခိဝံး၁၉တၢ်ဆါအယၢ်အခါ, အဲန်အဲလ်ဒံၣ် (NLD) ဒီးပယီၤသုးပညိၣ် အသးလၢ ကထီၣ်ငှးကညီကမျါဒီးကလုာ်န့ၣ် အဂၤလၢအ အိၣ်ဆိးလၢ ထံကီၢ်တဘၣ်အံၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. ကညီဖိတဖန်အိၣ်ဆိးလၢအဟံၣ်ပီၤလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ပူၤဖျဲး ကဘၣ် သ့ ဝဲန့ၣ်လီၤ. ခဲအံၤအဝဲသ့ၣ်ဘၣ် တၢ်မၤန့ၢ်ဆူၣ်အီၤ လၢကဘၣ်ယုာ်ထီၣ်ကွံာ်လၢအအဟံၣ် ခိဖျိပယီၤ သုး အ တၢ် ဟူးတၢ်ဂဲၤအယီ မှ်တၢ်လၢ အလီၤပျံၤဒိၣ်န့ၣ်ဒီးတၢ်ဆါအယၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မှ်တၢ်စုၣ် တၢ် အၢၣ်လီၤ အီၤလီၤဒီးတၢ်တၢ်ပိၣ်ရဲၣ်ကျဲၤသကိးအံၤ တဟ်စိာ်န့ၣ်တၢ်ဂၢ်တၢ်ကျၢၤ လၢကညီတဝၢ တဖန် အကျါဘၣ်. ပလိၣ်ဘၣ်တၢ်မၤစၢၤလၢသဝီဖိတဖန်အံၤကအိၣ်မူဘၣ်ပူၤဖျဲးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပှၤဟးပၣ်ဖျါထီၣ်သးထီၣ်တၢ်တဖန် ကတိၤထီၣ်တၢ်န့ၣ်ဒီး ထီၣ်ပှၤလၢ မၤပျံၤမၤဖုးအဝဲသ့ၣ်တၢ်လုာ် အိၣ်သးသမူတဖန်န့ၣ်လီၤ. မှ်တၢ်လၢကပီၤလၢပဆၢထၢၣ်သယဲၤယုာ်ဒီးအဝဲသ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

လၢ

ပၤဆုၤတၢ်ကမံးတံာ်
ကညီပိာ်မုာ်ကရၢ
လီၢ်ခၢၣ်သး